
   
 

   
 

 
 

ÅRSMELDING 2023 

NATURVERNFORBUNDET I LIER 
 

Prioriterte saker 
Årsmøtet vedtok at vi i 2023 skulle ha hovedfokus på følgende saker:  
 

• Skog 
o Kanthogst i Fossvegen borettslag 
o Kanthogst Årkvislabekken 
o Initiativ – verne skog vest for bygdetunet 

• Forsøpling 
o Melding og forsøpling Årkvislabekken 

• Deltagelse på ulike møter og arrangement 

• Gullaughalvøya 

• Gamle Ringeriksvei 
• Hvordan ta vare på “Grønne Lier” 

 

Organisatorisk 
 
Årsmøte 
Årsmøtet ble avholdt på Frivilligsentralen, Lierbyen den 16. mars 2023.  
Det ordinære årsmøtet ble gjennomført med behandling av blant annet regnskap, årsmelding 
og valg. Det var totalt 11 medlemmer til stede på årsmøtet, styremedlemmer inkludert. 
Protokollen fra årsmøtet kan ettersendes om ønskelig.  
 
På styremøte 13.4.2023 konstituerte styret seg slik: 
 
 Styremedlem:  Ragnhild Leirset 

Styremedlem:  Per Kristian Solevåg 
 Kasserer:   Ragnar Hoen 
 Styremedlem:  Terje Leigland 

Vara styremedlem: Odd Grimm Torstensen 
Vara styremedlem: Arne Kjellsen 
 

Styremøter i perioden 
Styret har hatt 9 styremøter i 2023. 
 
Medlemmer 
Naturvernforbundet i Lier hadde pr 12.02.2024 166 medlemmer.  
Dette er en økning på 5 medlemmer sammenlignet med 2022.  
Økonomi (ajourføres) ... 
I 2023 endte vi med et overskudd/underskudd på kroner 1.586,93  
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Utvikling i lagets egenkapital: - 
 31. desember 2022:  26.060,93 kroner 
 31. desember 2023:  27.647,89 kroner 
 
 

Miljøpolitisk arbeid 
 
Gullaughalvøya - en unik natur og landbruksområde, med moderat utbygging 
Denne saken har fortsatt prioritet og vi viderefører derfor vår tekst fra 2022. Etter valget i 
2023 er det tatt nye politiske grep for å få fortgang i denne saken. 
 
NiL har helt siden 2015 hatt som mål å sørge for at Gullaughalvøya bevares som natur- og 
landbruksområde med moderat utbygging. I 2019 vedtok kommuneplanutvalget å utrede et 
tredje alternativ 3 for utviklingen av Gullhaughalvøya, og da som et «natur og 
landbruksområde med moderat utbygging. 
  
Innbyggermedvirkning 
Kommunen fulgte opp vedtaket ved å gjennomføre innbyggermedvirkning for befolkningen, 
med folkemøte på Gullaug skole, 28.januar 2020, befaring på Gullaughalvøya 31.august 
2020 og innbyggerportal på nett, hvor befolkningen kunne komme med innspill. Resultatet av 
denne prosessen ble forelagt utvalget for plan og miljø og formannskapet i en melding, 
23.mars 2021 kalt «Arealdelplan for Gullaug alt.3». Den inneholder to plankart, «Plankart 
alternativ 3, bokstavelig» der hovedtrekkene fra innspillene tas bokstavelig, og «Plankart 
alternativ 3, modifisert» der kommunaldirektøren gjør tillempninger for å gjøre 
utbyggingsområdet mer gjennomførbar? Meldingen gir en oppsummering av innspillene, og 
hvordan kommunaldirektøren vil bruke dem i forhold til forslaget til alt.3. 
Her står saken i 2022. 
 
I tillegg er det kommet flere innspill som vil få betydning for tidspunktet for igangsetting av 
utbyggingen på Gullaughalvøya og for omfanget av utbyggingen. 
 
Kvikkleirestatus på Gullaughalvøya 
Det er utarbeidet en ny kvikkleirerapport for Gullaughalvøya. Etter kvikkleireraset på 
Gjerdrum i 2020, ønsket Lier kommune å se enda nærmere på rasfaren på Gullaug. Den nye 
undersøkelsen kommer i tillegg til tidligere undersøkelse av NGI i 2002. 
Den nye undersøkelsen er basert på feltobservasjoner, tidligere grunnundersøkelser (NGI i 
2002og 2011 og Rambøl av nyere dato) og nye undersøkelser utført i forbindelse med denne 
utredningen (DMR 2022). 
 
På nordsiden og langs hele vestsiden av Gullaughalvøya er kvikkleiresonen utvidet, basert 
på bekreftende funn av kvikkleire. Videre fremgår det at det tidligere er utløst skred i sjøen 
langs hele det kartlagte område. Derfor er hele strandsonen blitt inkludert i den nye sonen. 
Kvikkleiresonen for Gullaughalvøya har høy faregrad med meget alvorlig konsekvensklasse. 
Hele sonen har risikoklasse 5. 
 
Det vurderes at det er usannsynlig at et skred vil kunne utløses av naturlige årsaker. Mest 
sannsynlig utløsende årsaker vil være fylling i sjøen, graving i bunn av skråningen eller fylling 
på toppen av skråningen. Derfor vil rapporten få betydning for hvordan arealene kan 
anvendes på Gullaughalvøya. 
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E134 og rekkefølgekrav 
Utbyggingen av Gullaughalvøya vil også bli styrt av fullføringen av E134. Det vil mest 
sannsynlig komme rekkefølgekrav som vil kreve at E134 er ferdigstilt før utbyggingen på 
Gullaughalvøya kan starte, altså i 2030. 
 
  
Nasjonalt jordvernmål 
I 2021 vedtok stortinget et fornyet nasjonalt jordvernmål om å avgrense omdisponering av 
dyrka mark til maksimalt 3000 dekar pr. år innen 2025.  
Det betyr at Lier maksimalt kan omdisponere inntil 18 dekar pr. år. 
Så hva gjør politikerne i Lier, når det planlegges større bolig og industriprosjekter som krever 
omdisponering av matjord som f.eks. på Gullaughalvøya. Her kan det i verste fall forsvinne 
90 dekar dyrka mark avhengig av hvilket alternativ som velges. 
 
NiL vil fortsette å arbeide for at det nasjonale jordvernmålet får gjennomslag, slik at alternativ 
3 velges for Gullaughalvøya. 
 
Linnesstranda naturreservat 
Vi opprettholder vår tidligere argumentasjon. Innerst i Drammensfjorden ved utløpet til 
Lierelva, ligger et lite, men svært verdifullt naturreservat. Her er det observert over 200 ulike 
fuglearter, hvor ca. 50 er hekkene. Området er særlig viktig for trekkende våtmarksfugl som 
benytter området til raste og hekkebiotop. 
 
Naturreservatet er utsatt for stort press fra nærområdet. Dette er tiltagende da store 
utbyggingsområdet planlegges i umiddelbar nærhet av reservatet. Naturvernforbundet i Lier 
er av den oppfatning at naturverdiene reservatet representerer vil bli påført betydelige skade, 
dersom utbyggingen som er foreslått blir en realitet. Noe buffersone mot reservatet er ikke 
planlagt. 
 
Naturvernforbundet i Lier, mener naturreservatet bør utvides på land og for fjordområdet i 
umiddelbar nærhet. Vi har tidligere gitt innspill om dette til Statsforvalteren. 
 
Gamle ringeriksvei 
Denne saken er nå avsluttet etter at Naturvernforbundet, i likhet med beboerne i området har 
vært engasjert i saken. 3.3.2023 sendte NiL er klage på kommunens vedtak, men denne ble 
ikke tatt til følge. Bevet er gjengitt på våre nettsider. 
 
Skognæringen - skogsdrift  
NiL følger med på hva som skjer innefor skogbruket i Lier. Vi mener fortsatt kartleggingen av 
biologisk mangfold er mangelfull. PEFC skogstandard er et godt verktøy for skogeierne, der 
det blant annet skal kartlegges nøkkelbiotoper, og det stilles strenge krav til føre-var 
prinsippet. Utfordringen er at det følges opp altfor sjeldent. 
 
Vi registrerer også at publikum reagerer på flatehogs nær boligområder. Dette fører ofte til at 
innbyggerne mister “nærskogen” sin og opplever dårligere naturverdier i sine nære 
turområder. 
 
Naturvernforbundet i Lier vil også i 2024, ha fokus på skognæringen. 
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Andre saker 
Naturvernforbundet i Lier har også jobbet med disse sakerne i 2023.  
 
Etter oppslaget i Lierposten om hogst av kantvegetasjon i Fossvegen borettslag, har vi fått 
toreaksjoner om tilsvarende hogst andre steder i bygda. Dette dreier seg om Årkvislabekken 
og Ilabekken. Vi har befart disse stedene, tatt bilder og skrevet et brev til kommunen om 
kritikkverdige forhold. 
 
Brev til lokalpolitikerne etter valget 
NiL skrev et brev med innhold tilpasset nyvalgte politikere i Lier. Brevet var ment å motivere 
til større bevissthet omkring å ta vare på naturen, med særlig vekt på det lokale ansvaret. 
 

Deltagelse 
 
Lokallaget har deltatt på følgende møter- og arrangementer 
 

• Deltagelse på ulike møter- og arrangementer 

• Lokal klima- og miljøkonferanse “Naturen på vippepunktet” 18.-19.april 
o NiL holdt også innlegg om artsmangfold i skogen 

• Møte med miljøvernrådgiver / vannkoordinator 26. april 
• Informasjonsmøte - Drammensfjorden, Drammen bibliotek 3. mai 
• Formannskapsmøte med sak om Gullaughalvøya 27. april 

o NiL benyttet seg av “publikums” kvarter 
• Kommunestyremøte med sak om Gullaughalvøya (april/mai) 

o NiL benyttet seg av “publikums” kvarter 
• Nettseminar om arealplanlegging “Kan kommunevalget redde norsk natur” 24. mai  
• Stand under “Lierdagene” - Lierbyen 3. juni 
• Deltagelse av “Verdens miljødag” - Drammen 5. juni 
• Deltagelse i undervisning 4. klassetrinn sammen med vannkoordinator (Lier 

kommune) og Hegg skole. 8. juni 
• Deltagelse på ledersamling på fylkesnivå i naturvernforbundet, 18. november  
• Møte med ny ordfører sammen med Gullhaughalvøyas fremtid 11.desember 

 
 
 
Aktivitet i nærmiljøet, Tranby natursti - årsrapport 2023 
Ingen store hendelser å melde om i 2023. Stien er inspisert regelmessig og det er plukket 
søppel og fjernet vindfall i nødvendig utstrekning. Noen plakater er slitt og planlegges skiftet 
ut til våren. Stien ble sist gjennomgått 26. desember. 
 
Også i år vil vi uttrykke en stor takk til Irene Vedaa og Tore Wiik for arbeidet dere legger ned. 
 
Aktivitet i media / brev til lokalpolitikere 
Naturvernforbundet i Lier har vært litt synlige i media også i 2023. Et nyhetsoppslag og tre 
innlegg i Lierposten. 
 

• Ulovlig kanthogst, ved Paradisbakkene 22.2.2023 (nyhetsoppslag/LIerposten) 
• Klage på kommunestyrets vedtak Eplegrenda++ 24.3.2023 (innlegg/Lierposten) 
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• Gullaughalvøya må bevares – forutsetningene er endret 26.4.2023 
(innlegg/Lierposten) 

• Åpent brev til kommunestyret - Gullaughalvøya 6.5.2023 (innlegg/Lierposten) 
• Lokalpolitikerne – hovedansvaret for å ta vare på naturen 24.8.2023 

(innlegg/Lierposten) 
Innlegg i forbindelse med lokalvalget 2023 

 
Nettsiden og Facebook 
I tillegg til å være på Facebook, har vi gjennom året forsøkt å holde vår offisielle nettside på 
naturvernforbundet.no oppdatert med aktuelle saker. 
 
 
 
 

***** 
 


	Prioriterte saker
	Organisatorisk
	Årsmøte
	Styremøter i perioden
	Medlemmer
	Økonomi (ajourføres) ...

	Miljøpolitisk arbeid
	Gullaughalvøya - en unik natur og landbruksområde, med moderat utbygging
	Skognæringen - skogsdrift

	Andre saker
	Brev til lokalpolitikerne etter valget

	Deltagelse
	Lokallaget har deltatt på følgende møter- og arrangementer

	Aktivitet i media / brev til lokalpolitikere

